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Algemene beschouwingen D66 

(alleen het uitgesprokene geldt) 

 

Voorzitter, 

Voor ons ligt de begroting 2018 van de gemeente Waalre. Ik wil in de eerste plaats het college en de 

ambtenaren danken voor het vele werk dat is verricht.  

De begroting is weer meer leesbaar en overzichtelijker geworden. Natuurlijk het kan altijd nog beter, 

maar ik wil hiervoor de complimenten geven. 

Laten we gelijk maar met de deur in huis vallen. Financieel ziet het er voor de gemeenten in 

Nederland niet heel florissant uit de komende jaren. De kortingen op de uitkeringen aan de 

gemeenten gaan vrolijk door. Uitdelen kunnen ze wel in Den Haag maar gemeenten moeten op een 

houtje bijten. 

Een van de grootste kostenposten liggen binnen het Sociaal Domein. De uitgaven voor de WMO 

hebben we nu wel in de hand en het beleid staat. Ook in de jeugdzorg staat het beleid en het was 

goed om dit najaar van de hulpverleners zelf te horen dat er echt sprake is van een verbetering sinds 

de gemeente deze uitvoert.  

Maar de financieel blijven een zorgenkind, om die metafoor eens te gebruiken. We krijgen gewoon te 

weinig geld om de kosten voor de kinderen die worden verwezen uit het budget te financieren. En 

dat zijn inmiddels 1 op de 9 kinderen in Waalre, die een vorm van jeugdhulp ontvangen. 

Dan hebben we twee keuzes: of de toegang moeilijker maken of de kosten/vergoeding verlagen. Het 

eerste willen we niet, kinderen die hulp nodig hebben, moeten die krijgen.  

De kosten/vergoeding verlagen is ook niet eenvoudig. Onze contracten zijn niet zo ruim zoals 

bijvoorbeeld Eindhoven heeft afgesloten. Wat dat betreft heeft een kleine gemeente zoals Waalre 

het wel heel wat bete en slimmer gedaan dan de grote gemeente Eindhoven.  Zo slecht worden 

kleine gemeenten dus ook weer niet bestuurd. 

Maar we komen in Waalre wel nog steeds flink tekort op ons budget. Omgerekend zo’n 50 euro per 

inwoner moet er worden bijgepast. (ter vergelijking, in Eindhoven is dat ruim drie keer zoveel. Mar er 

gaan daar niet drie keer zoveel kinderen naar de jeugdzorg) 

D66 steunt volmondig de grotere inzet op de preventie. Niet alleen bij de jeugdzorg maar ook bij de 

zorg voor ouderen. Dit zal op termijn niet alleen voor lagere kosten kunnen en moeten zorgen maar 

ook – en dat is minstens zo belangrijk – minder incidenten en zwaardere hulpverlening. En dat is ook 

veel winst voor onze inwoners. 

Wij willen het college dan ook vragen om voor het resterende buffer sociaal domein met plannen te 

komen om deze inzetten op preventieve maatregelen. We zien de voorstellen graag tegemoet. 
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D66 is tevreden over de stappen die zijn genomen mbt de participatie in onze gemeente. Zoals met 

veel dingen duurt het altijd even voor je resultaten ziet van een verandering. Zo ook hierbij. 

Het project De Kracht van Waalre begint steeds meer zichtbare vormen te krijgen. Genoemd mag 

ook zeker worden recent de ontwikkeling van een natuurspeeltuin waar een van onze jonge 

inwoners zich zo voor heeft ingespannen. Kun je zeggen; een speletuintje, waar heb je het over. 

Maar juist die dingen die zo belangrijk zijn voor de leefbaarheid van onze inwoners, zijn eigenlijk 

soms wel belangrijker dan de grote zaken waar we mee bezig zijn en veel woorden aan gebruiken. 

Ook de samenwerking met WEL op het gebied van de duurzaamheid, de afvalfiets, een idee van 

inwoners zelf en een groot succes, de betrokkenheid van inwoners bij het openbaar groen.  

Het kost wellicht allemaal even wat tijd, maar dan heb je ook wat. 

Voorzitter en dan de financiën.. geen makkelijk onderwerp en voor sommigen al helemaal niet vlak 

voor de verkiezingen. 

Maar eigenlijk best een goed moment. Nu een half jaar voor de komende 

gemeenteraadsverkiezingen. 

Er is de afgelopen raadsperiode veel gebeurd. Veel losse eindjes, zaken die niet helemaal klopten en 

andere oneffenheden zijn weggewerkt en/of zichtbaar gemaakt.  

Er is fors hervormd zonder het voorzieningen niveau aan te tasten. Als je besparing optelt die worden 

behaald op het Klooster, de brede school Eekenrooi  en vanaf volgend jaar op het Hazzo en het 

nieuwe Huis van Waalre, kom je dicht bij het miljoen. Een miljoen euro die bij ongewijzigd beleid 

door de burger had moeten worden opgebracht. Dat staat gelijk aan de opbrengst van een verhoging 

van 30% OZB. 

We mogen dus rustig zeggen dat dit een heel succesvolle raadsperiode is geweest. 

En toch zagen we de rimpels bij onze wethouder Financiën – hoe jong hij nog is – toenemen. De 

korting op onze uitkering uit het gemeentefonds, de uitgaven bij de jeugdzorg en de problemen met 

de wegen en bruggen waar voorheen nooit geld voor is gereserveerd maar waar wel geld voor onidg 

is. alles komt eens aan het einde van z’n termijn, ook en weg of een brug. 

Over een aantal jaar, niemand weet nog wanneer, maar zeg maar vanaf 2021, komt de 

N69/eindhovense weg in ons bezit. Krijgen we…. Met een zak geld waarvan we nu al weten dat daar 

ook niet genoeg in zit.  

De provincie houdt toezicht op het financiële beleid van gemeenten. Maar wie houdt toezicht op het 

politieke en financiële beleid van de provincie?.  

De reconstructie van de N69/Eindhovense weg en de traverse gaat veel geld kosten. Maar we 

moeten dat echt uitvoeren. Het zou niet correct zijn richting onze inwoners om daar niest aan te 

doen. 
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Wat ligt er voor ons? 

Een verhoging van de afvalstoffenheffing. Na jaren waarbij deze niet of nauwelijks zijn gestegen, 

gaan deze nu volgend jaar omhoog. Ook daar heb je te maken met stijgende uitgaven. Nadat we 

overigens het teveel aan reserves hebben terug gegeven aan onze inwoners.   

En nog steeds voorzitter, betaal je in Waalre het laagste tarief voor je afval. Mijn zoon woont iun 

Eindhoven en betaalt bijna 2 x zoveel voor het ophalen van het afval. En dan wordt het bij mij nog 

twee keer in de week opgehaald ook. 

Het college stelt voort om naast de jaarlijkse forfaitaire verhoging de OZB extra met 2,5 % te 

verhogen om de toekomstige uitgaven te dekken. Ik kom daar zo op terug. 

 

Eerst wil ik u en mijn collega’s weer het amendement voorleggen over de toeristenbelasting. D66 

vindt de voorgenomen 1,50 euro per nacht echt veel te laag.  Dat hebben we altijd gezegd en dat 

blijven we zeggen. Wij stellen voor om de toeristenbelasting op 5% van de kamerprijs te stellen 

waarna we op ene vergelijkbaar niveau zitten als Eindhoven. (Voor B7B en de camping stellen we een 

ander tarief voor) 

Hiermee hebben we een passend tarief voor de toeristenbelasting die hort bij het stedelijke gebied 

zoals hier.  

Met de extra opbrengst van ca 84.000 euro wordt het financiële plaatje al wat beter.  

Overigens degene die zegt dat we dit gebruiken om de begroting sluitend te maken, heeft het 

onjuist. D66 pleit al jaren voor een toeristenbelasting die passend is en wij hebben van begin af aan 

gezegd dat 1,50 euro te laag is. dat is het feit. 

Na het meer passend maken van het tarief voor de toeristenbelasting ziet ook het meerjaren 

perspectief er anders uit.  

D66 is dan ook van mening dat er geen noodzaak is om de OZB in 2018 met maar liefst 5% te 

verhogen. Geen of een zeer bescheiden extra verhoging is naar onze mening voldoende.  

 

 

 

 

 


